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Résumé :

Cette étude vise a tracer une bref histoire du roman policier, et tente modestement
de mettre une théorie de ce célébre genre - qui est I'un des plus célébres genres
romanesques dans la littérature moderne et contemporaine -C'est — a — dire : discuter les
éléments du contexte favorable de son essort et développement : la ville, la police,
capitalisme, etc. puis ,expliquer la relation de ces éléments avec la structure et la thématique
du roman policier et la relation de ce dernier avec la modernité occidentale.

Mots clés : roman policier, théorie du roman policier, la ville, capitalisme, modemité.

Abstract:

This study attempts to trace a short history to the detective novel - which is the one
of the most popular and famous literary kinds in the modern literature - and especially its
theory which means the elements and circumstances which contributed in its genesis and
development like : the city, police, capitalism, positivist philosophy, we try also to explain
the relation between those elements and the structure and thematic of the detective novel,
finally : we have concluded its relation with occidental modernity.

Key words: detective novel, theory of the detective novel, the city, capitalism, modernity.
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